
Verslag van het voorzittersoverleg recreatieschappen gehouden op woensdag 19 mei 2021 via MS 
Teams.

Aanwezig: mevrouw Zaal (voorzitter), de heer Diepstraten, mevrouw Groenewoud, de heer 
Nieuwenhuizen, de heer Nieuwland, de heer Wedemeijer,  mevrouw Aarts, de heer Gilliam, de heer 
Rolleman en de heer Hartog (verslag).

Afwezig: mevrouw Langenacker

1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA

De heer Gilliam opent de vergadering als technisch voorzitter. Mevrouw Zaal sluit later in het overleg 
aan. Afbericht is ontvangen van mevrouw Langenacker. De heer Wedemeijer is als haar 
plaatsvervanger aanwezig tot 9:30 uur. Op zijn verzoek wordt agendapunt 5e over de evenementen 
in 2020 en 2021 na het verslag behandeld. Mevrouw Aarts neemt als teammanager Recreatie van 
de provincie de rol in het overleg over van de heer Biermann. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

2. CONCEPTVERSLAG 27 januari 2021

Het conceptverslag wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan de notulist.

De heer Nieuwland vraagt aandacht voor de planning van de vergaderingen van het 
voorzittersoverleg. Deze zijn voor 2021 vastgesteld in de novembervergadering van 2020. In de 
planning voor 2022 zal nadrukkelijk rekening gehouden worden met andere bijeenkomsten zoals 
die van de veiligheidsregio’s.

Mevrouw Zaal neemt het voorzitterschap over.

3.   PLANNING & CONTROL

Geen punten besproken.

4. VISIE- EN UITVOERINGSPROGRAMMA
a.   Visie recreatie & toerisme provincie Noord-Holland
De visie is aangenomen door Gedeputeerde Staten en wordt nog voor de zomer ter vaststelling 
geagendeerd voor Provinciale Staten. De uitwerking wil de provincie oppakken met de 
recreatieschappen en de TBO’s in samenhang met het bestemmingsmanagement en de 
druktemonitor. De beantwoording van Statenvragen van de SP over de visie van de provincie en de 
visies van de recreatieschappen worden afgestemd.

b. Voortgang visie-, ambitie- en uitvoeringsprogramma’s schappen
Het overzicht geeft inzicht in de stand van zaken. Bij de schappen wordt gewerkt met dezelfde 
formats maar met verschillende vaststellingsprocessen. Voor vergroting van het draagvlak is het 
belangrijk om de raden/staten te betrekken bij de vaststelling van de uitvoeringsprogramma’s. Dat 
kan door naast een zienswijze te vragen op de visie ook een zienswijze te vragen op het 
uitvoeringsprogramma. In Geestmerambacht is na de definitieve vaststelling van de visie door het 
bestuur waarin de zienswijzen van de gemeenteraden verwerkt zijn de visie ook voor goedkeuring 
voorgelegd aan de gemeenteraden.  Bij Spaarnwoude is een uitgebreid participatietraject met alle 
belanghebbenden gevolgd. In de praktijk levert dit constructieve samenwerking op in de uitvoering 
van de plannen.



Het voorzittersoverleg verzoekt RNH om voor het volgende overleg een bespreekstuk te 
maken voor harmonisatie van de gemeenschappelijke regelingen in relatie tot de 
bevoegdheden van de raden/staten tot het indienen van zienswijzen of vaststelling van 
beleidsstukken en verordeningen. 

c. Medewerking aan realisatie RES via energie collectieven

De deelnemers stemmen in met voorstel en stellen de algemeen besturen voor om voorlopig 
niet pro- actief aan de slag te gaan maar eerst de vaststelling van de RES af te wachten en 
de initiatieven die gemeenten daarin zelf nemen en om in eerste instantie met lokale 
energiecorporaties in gesprek te gaan om het draagvlak zo groot mogelijk te maken.

 
d. Strategisch communicatieplan

De deelnemers nemen kennis van de mededeling. Het advies is om in de strategie op te 
nemen dat het communicatieplan in overeenstemming is met de marketingplannen van de 
gebieden en er dient meer uitwisseling plaats te vinden met communicatieadviseurs van de 
deelnemers over nieuwsfeiten vanuit de recreatiegebieden.

e. Routebureau ontwikkelingen
 

De Infographic is enthousiast ontvangen door het voorzittersoverleg. 

5. MEERJAREN BEHEER
a. Vervolgtraject lange termijnafspraken erfpachtcontracten met Staatsbosbeheer (SBB)

  De heer Gilliam geeft aan dat de gesprekken in de werkgroepen en de stuurgroep niet altijd soepel 
verlopen en daardoor de samenwerkingsovereenkomst vertraagd wordt. De reden hiervoor zit in 
de belangeninterpretatie. Afspraak met beide partijen is om het publieke belang voorop te stellen. 
Wat niet helpt is de terminologie in de notitie voor de komende stuurgroep bijeenkomst. Hierin 
wordt per categorie gerept over ‘onderhandelpunten’ in plaats van gesprekspunten. Aan 
Berenschot zal als adviseur van dit traject gevraagd worden de bewoordingen aan te passen. Het 
is tevens van belang dat de ambtelijk adviseurs van de deelnemers in de gesprekken met SBB 
benadrukken dat het gemeenschappelijk belang voorop dient te staan.

De deelnemers nemen kennis van het voorstel en ondersteunen RNH in haar visie om het 
publiek belang voorop te stellen bij de te maken afspraken en vraagt  RNH om SBB daarover 
te informeren. De voorzitters zullen deze visie ook delen in de gesprekken met de directeur 
van SBB.

b. Recreatiemonitor 2020
De gegevens worden al bijgehouden vanaf de oprichting van RNH in 2004. Hierdoor is het een 
voorspellend model geworden door te matchen met mooi weerdagen en andere factoren. Door de 
coronamaatregelen zijn de gebieden als het ware herontdekt en dit heeft geleid tot een grote 
toename van het aantallen bezoekers.. 
Door de drukte is de beleving wel anders. 

De deelnemers nemen kennis van de mededeling en zijn blij met het toenemend belang van 
de recreatiegebieden.

c. Presentatie inventarisatie druktemonitor
De heer Rolleman geeft een toelichting op de presentatie. Opdracht in het vorige overleg was om 
te kijken naar de draagkracht van de gebieden en de samenwerking met de provincie. Aanleiding 
van de druktemonitor was de toegenomen bezoekersaantallen in de recreatiegebieden. Dit  is ook 
uitgangspunt  in de visie op Toerisme en Recreatie van de provincie. Met de recreatiemonitor leggen 
we verantwoording af en daarmee is de verbinding gelegd met de druktemonitor waarvan de 
provincie nu de regie heeft genomen. De aanpak van de druktemonitor is hierdoor gewijzigd. We 
zijn meer gaan kijken naar praktijk voorbeelden van technieken van dataverzamelingen. In onze 
gebieden hebben we slechts één systeem voor het tellen van bezoekers en dat vindt plaats met 
gebruik van telslangen. Deze zijn inmiddels afgeschreven. In een volgend voorzittersoverleg zal 
een voorstel komen voor de investering in een ander systeem voor data verzameling. 



De deelnemers nemen kennis van de mededeling. Zij vragen nadrukkelijk om in het voorstel 
te kiezen voor  technisch ‘beproefde’ middelen waarvan in de praktijk is/wordt bewezen dat 
zij de privacy van bezoekers waarborgen.  

d. Bestemmingsmanagement provincie Noord-Holland
In een bijeenkomst met  de terrein beherende organisaties (TBO’s), georganiseerd door de 
provincie NH, is gevraagd om aan te geven wat ieders inzet zou kunnen zijn om te voldoen aan de 
opgave die er ligt. Die opgave bestaat uit de opvang van de toenemende drukte in de verschillende 
gebieden, die niet individueel op te lossen is. De bedoeling is onder regie van de provincie een 
analyse te maken van de druk op en de draagkracht per gebied. Vóór 26 mei leveren de TBO’s 
informatie aan over wie kan helpen bij de uitvraag, wie wil plaatsnemen in de 
begeleidingscommissie, in de werkgroep voor de beoordeling van de data en wie daar trekker van 
wil zijn. Van RNH en andere TBO’s zijn al reacties binnen- gekomen. Onderkend wordt dat er sprake 
is van een gemeenschappelijke opgave. De voorzitter zal bij gelegenheid aan de TBO’s commitment 
vragen voor een gedeelde financiering van deze opgave.

e. Evenementen 2020 en 2021
Deze mededeling geeft inzicht in de (corona) afspraken van de grote evenementen van het 
afgelopen jaar en het komende jaar. Daarnaast is er behoefte bij RNH aan een toetsingskader naar 
de toekomst (2030) voor een evenwichtige spreiding van grootschalige evenementen.

De deelnemers beamen dat er behoefte is om evenementen te spreiden en te komen tot een eerlijke 
verdeling van lusten en lasten. In het noordelijk deel van de provincie is bijvoorbeeld nog wel ruimte 
voor grootschalige evenementen. Deze spreiding past binnen het provinciaal beleid voor 
bestemmingsmanagement Zij benadrukken echter om geen nieuw beleid te ontwikkelen. Belangrijk 
is om het evenementenbeleid en het ruimtelijke beleid daarvoor van gemeenten en de MRA te 
volgen. Samenwerking is onder andere nodig op het gebied van beveiliging van evenementen en 
duurzaamheid en zonering.

Het voorzittersoverleg vraagt RNH voor het volgende overleg te komen met een 
procesvoorstel  voor de ontwikkeling van een afstemmingskader met randvoorwaarden voor 
evenementen dat bekrachtigd kan worden door de AB’s.

f. Corona compensatie
Door de besturen van de recreatieschappen zijn verschillende besluiten genomen over de 
compensatie voor ondernemers. Voor ondernemers kan dit leiden tot onduidelijkheid. Enkele 
deelnemers geven aan dat harmonisatie tussen de participanten en het schap belangrijker is dan 
harmonisatie tussen de schappen onderling. Elk schap neemt democratisch een eigen besluit. 
Deelnemers die bij meerdere schappen zijn aangesloten hebben daar een andere visie op. Per 
schap wordt gekeken vanuit verschillende invalshoeken en is er sprake van maatwerk. 
Verschillende bestuursleden hebben aangegeven geen mandaat te hebben voor verhoging van de 
participantenbijdrage. Een uitleg aan ondernemers kan dan zijn dat het ene schap wel de middelen 
heeft en de ander niet.
 
Het voorzittersoverleg stemt niet in met het voorstel. Er is bij de deelnemers geen draagvlak 
voor één lijn. 
 

6.    ORGANISATIE 

a. Besluitvorming bestuursopdracht in schappen
Is meegenomen bij punt b.

b. Inrichting bestuursbureau – aanpassing organisatieverordening
Het voorstel tot instelling van een bestuursbureau is in elk schap besproken en ligt nu ter 
besluitvorming voor in alle AB- vergaderingen. De  aanpassing van de organisatieverordening wordt 
geagendeerd in  het komende besluitvormingstraject, startend met de AC’s.. Bij Geestmerambacht 
zijn de individuele DB-leden akkoord, daar dient echter nog wel een formeel besluit genomen te 
worden waarbij de rol en toezeggingen van de provincie wel belangrijk zijn. De gemeente Zaanstad 
legt het voorstel ook voor aan de gemeenteraad vanwege de verhoging van de 
participantenbijdrage. De gemeenschappelijke regelingen van Groengebied Amstelland en Twiske-



Waterland zijn nog niet aangepast aan de Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr). In de huidige 
regelingen is nog vastgelegd dat de deelnemers in de GR in moeten stemmen met de instelling van  
een bestuursbureau. Terwijl de Wgr uitgaat van het indienen van een zienswijze. Omdat de Wet in 
deze situaties voorgaat, vormt dit geen beletsel. In het voorstel is dit duidelijk verwoord.

De deelnemers nemen met instemming kennis van de mededeling en zullen het voorstel met 
een positief advies agenderen voor de vergaderingen van het algemeen bestuur.

7. AGENDA VERGADERING 1 september 2021

Van 8:30 tot 9:00 uur
- Concept SOK erfpachten met Staatsbosbeheer 

Van 9:00 tot 10:30 uur
- Besluitvorming inrichting bestuursbureau (werving& selectie) en jaarprogramma
- Recreatiemonitor en druktemonitor, keuze dataverzameling
- Procesvoorstel afstemmingskader evenementen

8. RONDVRAAG 

Jaarverslag RNH 2020 wordt naar alle participanten begin juli apart verzonden.

9. SLUITING

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit om 10:30 uur het overleg. 


